

***Death on the Nile* by Agatha Christie**

Death on the Nile, is a book written by the mother of the English detective novel : Agatha Christie.

At the beginning of the novel, Jacqueline de Bellefort, the poor wife, introduces her lover : Simon Doyle, and presents him to Linnet Ridgeway. Linnet Ridgeway is Jacqueline's best friend. Linnet is very rich, but Linnet Ridgeway falls in love with Simon when she sees him. So they get married. Then, they are going on a cruise for their honeymoon on the Nile in Egypt. Jacqueline decides to follow and bully the couple, and one night, Linnet is murdered. Hercule Poirot starts the investigation because he is a passenger on the boat.

These two female characters are really different. One is poor : Jacqueline, and the other is rich : Linnet, but both love Simon. Jealousy and greed are the main themes of this book.

This detective novel is still relevant today because it deals with the inequalities between men and women in terms of love and money and those inequalities create disasters.

I love this book because I love Agatha Christie. She is the first crime novelist I have read, and I think she is the best for creating a heavy atmosphere with suspense. I love these two female characters for their many differences, and especially Jacqueline's badass personality.

By Louis

***Mort sur le Nil* - Agatha Christie**

Mort sur le Nil » est un livre qui a été écrit par la « mère » du roman policier anglais : Agatha Christie.

Au début du roman, Jacqueline de Bellefort, une femme pauvre, introduit son amant : Simon Doyle, et le présente à Linnet Ridgeway. Linnet Ridgeway est la meilleure amie de Jacqueline. Linnet est très riche. Mais Linnet tombe amoureuse de Simon dès la première rencontre. Linnet finit par épouser Simon. Leur lune de miel se déroule lors d'une croisière sur le Nil en Egypte. Jacqueline commence alors à suivre et à harceler le couple. Une nuit, Linnet est assassinée. Hercule Poirot commence l'enquête parce qu'il est un des passagers de la croisière.

Ces deux personnages féminins sont toujours en opposition. L'une est pauvre : Jacqueline, et l'autre est riche : Linnet. Les deux aiment Simon. La jalousie et la cupidité sont les sujets de ce roman policier.

Ce livre est aujourd'hui d'actualité car il aborde les inégalités entre les hommes et les femmes en amour et d'argent, et ces inégalités créent des tragédies.

J'aime ce livre parce que j'aime Agatha Christie. Elle est la première autrice de romans policiers que j'ai lue, et je pense qu'elle est la meilleure pour créer une atmosphère lourde avec du suspense. J'aime ces deux personnages féminins pour leurs nombreuses différences, et plus particulièrement le caractère sanguin de Jacqueline.

par Louis